

سيرة ذاتية

الأسم : الأستاذ المساعد الدكتور خالد كاظم عودة شموط الابراهيمى

الشهادة : دكتوراه

تاريخ الحصول عليها 2019 /جامعة طهران /ايران

اللقب العلمى : استاذ مساعد

التخصص : قانون عام ادارى

تاريخ التعيين فى التعليم العالى : 2002

عدد سنوات الخدمة الجامعية (20/9 سنة)

العنوان الوظيفى : استاذ

الدائرة / جامعة ذى قار

المهنة : استاذ جامعى

الوظيفة: استاذ القانون فى الدراسات العليا الدكتوراه والماجستير – رئيس قسم القانون

العام / كلية القانون جامعة ذى قار

النشاطات الاخرى :

- ناشط فى حقوق الانسان – مستشار دبلوماسى حاصل عليها من مركز لتحكيم

الدولى

- مدرب تنمية بشرية / تطوير الملاكات / مدرب فى مراكز التعليم المستمر / مدرب

تنمية حول استراتيجية التطوير الادارى / مدرب فى شعبة التأهيل والتدريب والمتابعة

حول اتيكيت العمل الادارى وقوانين الخدمة المدنية .

السكن : محافظة الناصرية - مجمع الحضارات الجامعى

الموبايل : 009647812627849

البريد الألكترونى:khaled.kadhem@utq.edu.iq

khalidlaw73@gmail.com

الشهادات الجامعية الحاصل عليها:

<u>التاريخ</u>	<u>الجهة المانحة</u>	<u>الاختصاص الدقيق</u>	<u>الاختصاص العام</u>	<u>الشهادة</u>
<u>1999</u>	<u>البصرة /العراق</u>	<u>قانون عام</u>	<u>قانون</u>	<u>بكالوريوس</u>
<u>2011</u>	<u>الجامعة المستنصرية /العراق</u>	<u>قانون عام</u>	<u>قانون عام</u>	<u>ماجستير</u>
<u>2019</u>	<u>جامعة طهران /إيران</u>	<u>قانون اداري</u>	<u>قانون عام</u>	<u>دكتوراه</u>

الالقب العلمية

- 1- مساعد باحث : جامعة ذي قار / العراق / من 2002/12/1 الى 2011 /11 /1
- 2- مدرس مساعد : جامعة ذي قار / العراق / من 2011 /11/8 الى 2014 /8/14
- 3- مدرس : كلية القانون / جامعة ذي قار / العراق / من 2014 /8/15 الى 2019/10/29.
- 4- استاذ مساعد : كلية القانون / جامعة ذي قار / العراق / من 2019/ 10/29
- 5- استاذ من 2015 ولحد الوقت الحاضر.

المناصب الادارية :-

- 1- عميد كلية القانون / جامعة العين العراقية
- 2- مدير قسم الشؤون القانونية في رئاسة جامعة ذي قار من 2002/12/1 الى 2003/4/1 .
- 2- مدير مكتب رئيس الجامعة من 2003/4/2 الى 2009 /9/1.
- 3- مدير قسم الموارد البشرية 19 من /3/ 2011 الى 2011 /6/19.
- 4- مدير قسم القانونية من 2011/6/20 الى 2014 /9/1.
- 5- مدير مكتب رئيس الجامعة من 2003 الى 2009.
- 6- مدير مكتب رئيس الجامعة من 2019 - لحد الان.
- 7- رئيس قسم القانون العام.
- 8- رئيس المجلس العلمي لقسم القانون العام/كلية القانون
- 9- رئيس اللجنة الامتحانية لقسم القانون العام.

الموضوعات والتخصصات العلمية المفضلة (التي قام بتدريسها)

- 1- القانون الاداري /المرحلة الثانية .
- 2- القانون الدستوري / المرحلة الاولى.
- القانون الدستوري / دراسات عليا .

الخبرات الوظيفية واللجان

أ. الخبرات الوظيفية

- 1- عضو نقابة المحامين العراقيين من 1999 /8/26 الى 2002/12/1.
- 2- عضو مجلس ضمان الجودة في رئاسة جامعة ذي قار سنة 2011.
- 3- المشاور القانوني للمكتب الاستشاري الهندسي / كلية الهندسة / جامعة ذي قار من 2011 الى 2014.
- 4- مدير وحدة التعليم المستمر في كلية القانون / جامعة ذي قار سنة 2011.
- 5- تمثيل الجامعة في عدد من الدعاوى المدنية والجزائية امام المحاكم القضائية .

ب - اللجان

- 1- عضو لجان فتح وتحليل العطاءات في رئاسة جامعة ذي قار من (2002 - 2003) ومن (2011-2014).
- 2- رئيس لجنة احتساب الخدمة في رئاسة جامعة ذي قار 2011-2014.
- 3- رئيس لجنة العلاوات والترفيعات في رئاسة جامعة ذي قار 2011.
- 4- عضو لجنة الاستثمار الجامعي في رئاسة جامعة ذي قار من 2010-2011.
- 5- عضو لجنة انضباط الطلبة في كلية القانون ، الاداب ، الهندسة ، التربية الرياضية للسنوات 2011-2014.
- 6- عضو لجنة انضباط الطلبة في كلية الادارة والاقتصاد /جامعو سومر.
- 7- عضو ورئيس لجان تحقيقية كثيرة في رئاسة جامعة ذي قار وكلياتها ، وفي جامعة سومر.
- 8- رئيس لجان تدقيقية في رئاسة جامعة ذي قار سابقاً.
- 9- عضو ورئيس في اللجان الامتحانية الفرعية والمركزية في كلية القانون لسنوات عديده .
- 10- رئيس وعضو لعدد من اللجان العلمية في داخل الكلية وخارجها.
- 11- عضو في لجان علمية ولجان تحضيرية لمؤتمرات في رئاسة الجامعة وكلياتها.
- 12- عضو في اللجنة العلمية لقسم القانون العام.

الاعمال السابقة :

- مدير قسم الشؤون القانونية جامعة ذي قار 2002-2003
- مدير مكتب رئيس الجامعة جامعة ذي قار 2003-2008
- مدير قسم الموارد البشرية جامعة ذي قار 2011-2011
- مدير قسم الشؤون القانونية جامعة ذي قار 2011- 2014
- مستشار قانوني لخمسة رؤساء في جامعة ذي قار
- عضو في المجلس التخصصي لمناقشة مستجدات واليات اتخاذ القرارات والتعليمات لرئاسة جامعة ذي قار وتشكيلاتها
- رئيس اللجنة الفرعية لقانون التضمين بتوقيع الوزير 2012-2014
- رئيس اللجنة المركزية لتعويض المتضررين من الاعمال الارهابية
- 2013 – 2014
- رئيس لجان تحقيقية في مكتب المفتش العام المنطقة الجنوبية
- 2012- 2014

الشكر والتقدير :- حاصل على (5) كتب شكر وتقدير من وزير التعليم العالي والبحث العلمي

- حاصل على (77) كتاب شكر وتقدير عدد من رؤساء جامعة ذي قار
- حاصل على (2) كتاب شكر وتقدير وشهادة تقديرية من السفير العراقي في طهران
- حاصل على (3) كتاب شكر وتقدير من المستشار الثقافي العراقي في طهران
- حاصل على (1) كتاب شكر وتقدير من المؤتمر العلمي في الجامعة المستنصرية
- حاصل على (2) من اتحاد الحقوقيين المقر العام في بغداد للحقوقي المتميز

دروع الابداع :

- حاصل على درع في مؤتمر انجازات الحشد الشعبي – في كلية الحقوق والعلوم السياسية – جامعة طهران – من تجمع الجامعيين العراقيين – في ايران باللقاء بحث والمشاركة في المؤتمر 2016

- حاصل على درع الابداع والتميز على الطلبة العراقيين من السفير العراقي في ايران 2016

- حاصل على درع م الدائرة الثقافية في طهران للتفوق العلمي لسنة 2019

- حاصل على كتاب من المجلس الدولي في كلية الحقوق والعلوم السياسية في جامعة طهران – كافضل طالب دكتوراة دولي متفوق علميا استنادا لجلسة المجلس اعلاه بتاريخ 21-2-2018 الكتب والبحوث :

- كتاب منشور 2015 في لبنان – كتاب غير منشور المكاتب الفلسفية القانونية (فلسفة القانون الحديثة) مع استاذي في كلية الحقوق والعلوم السياسية – جامعة طهران الاستاذ الدكتور محمد جواد جاويد

- البحوث المنشورة) 10(– في العراق 8 :

1- غطاء الحشد الشعبي القانوني في الدستور العراقي منشور في كلية الحقوق والعلوم السياسية – جامعة الكوفة مع الاستاذ المساعد الدكتور غني زغير عطية الخاقاني – عميد كلية الامام الكاظم (ع) للعلوم الاسلامية الجامعة – والوكيل الثقافي لرئيس ديوان الوقف الشيعي

2-ثورة الامام الحسين(ع) القول الفصل بين الارهاب وحقوق الانسان مع استاذي في كلية الحقوق والعلوم السياسية – جامعة طهران الاستاذ الدكتور خير اله برون – وقد فاز هذا البحث بالجائزة التقديرية درع ضمن ابحوث الفائزة السبعة من مجموع 31 بحث في الجامعة المستنصرية

3- فلسفة النهضة الحسينية ومقارنتها بالانظمة العالمية لحقوق الانسان) الاعلان العالمي (مع استاذي في كلية الحقوق والعلوم السياسية – جامعة طهران الاستاذ الدكتور محمد جواد جاويد منشور في مجلة جامعة ذي قار

4- التنظيم القانوني لاعداد الموازنة في العراق مع استاذي في كلية الحقوق والعلوم السياسية – جامعة طهران الاستاذ الدكتور المشرف على اطروحة الدكتوراه ولي رستمى منشور في مجلة الاستاذ جامعة بغداد المجلة الاول في العراق تأسست سنة 1952

5- البحوث الاخرى كثيرة لايسع المجال لذكرها نكتفي بهذا القدر اكتفيت فقط التي انجزتها خلال فترة دراسة الدكتوراة في طهران

وفي روسيا (2) مع الاستاذ المساعد الدكتور غني زغير عطية الخاقاني

بحوث اسكوبس عالمية :

1-منشور في مجلة بريطانية :Q4

International Journal of Psychosocial Rehabilitation,

Vol.24, Issue 09, 2020 ISSN: 1475-7192

Guarantee of Banning Political Work on Judges is a
:Human Rights

1 Mohammed Hasan Kadhim, 2 Khaled Kadhem Auda

2- مقبول للنشر مجلة بريطانية ماليزيا : Q3

International Journal of Innovation, Creativity and
Change

ISSN 2201-1315 (Print)/ ISSN 2201-1323 (Online)

Date: 1 June 2020 Ref.: Regular October-2020 07

Asst.Prof.Dr. Khaled Kadhem Auda1, Asst. Lec.

Mohammed Hasan Kadhim2

Presidency of University of Thi-Qar –Iraq 1,2

3مقبول للنشر مجلة بريطانية ماليزيا : -Q2

International Journal of Innovation, Creativity and
Change

ISSN 2201-1315 (Print)/ ISSN 2201-1323 (Online)

Date: 1 June 2020 Ref.: Regular October-2020 2841

Munir Hmood Dakheel 1

Asst.Prof.Dr. Khaled Kadhem Auda2

Presidency of University of Thi-Qar -Iraq 1,2

بحوث عالمية في جامعات لبنانية عدد1

بحث علمي منشور في مؤتمر عالمي عدد 1

البحوث غير المنشورة 8

الدورات :

IC3 - من الاردن 2005

- توفل انكليزي 2012

- توفل انكليزي 2016

- اللغات :

- - لغة فارسية - لغة انكليزي

Biography

Name: Associate Professor Dr. Khaled Kadhem Ouda Shamot Albrahemiy

Certificate: Doctorate

Certificate: Ph.D. 2019 / Tehran University / Iran

Scientific Title: Assistant Professor of

Specialization: Administrative General Law History of

Appointment in Higher Education: 2002 Number of Years of University Service (9/20 Years)

**Career Title: Professor of Department / University of Dhi Qar
Profession: Professor of University**

Employment: Professor of Law in Graduate Studies Ph.D. and Master - Head of General Law Department / Faculty of Law University Dhi Qar

Other Activities: Human rights activist - diplomatic advisor obtained from the International Arbitration Center human development trainer / staff development / trainer in the centers of continuing education / development trainer on management development strategy / trainer in the division of rehabilitation, training and follow-up on the etiquette of administrative work and civil service laws.

**Housing: Nasiriyah Governorate - Al-Jamaa Al-Civilizations
Mobile University**

Complex: 009647812627849

khaled.kadhem@utq.edu.iq: البريد الإلكتروني

الشهادات الجامعية الحاصل عليها:

التاريخ	الجهة المانحة	الاختصاص الدقيق	الاختصاص العام	الشهادة
1999	البصرة /العراق	قانون عام	قانون	بكالوريوس
2011	الجامعة المستنصرية /العراق	قانون عام	قانون عام	ماجستير
2019	جامعة طهران /ايران	قانون اداري	قانون عام	دكتوراه

Scientific Titles

- 1- Research Assistant: Dhi Qar University / Iraq / 1/12/2002 to 1/11/2011**
- 2- Assistant Teachers: Dhi Qar University / Iraq / 8/11/2011 to 14/8/2014**
- 3- Teachers: Faculty of Law / University of Dhi Qar / Iraq / From 15/8/ 2014 2014 to 29/10/2019.**
- 4- Assistant Professor: Faculty of Law / Dhi Qar University / Iraq / 29/10/2019**
- 5- Professors from 2015 to the present.**

Administrative positions:

- 1- Director of the Department of Legal Affairs at the Presidency of Dhi Qar University from 1/12/2002 to April 1, 2003.**

- 2- Director of the Office of the Rector from April 2, 2003 to September 1, 2009.
- 3- Director of human resources department 19/3/2011 to 19/6/2011.
- 4- Director of the Legal Department from 20 June 2011 to 1/9/2014.
- 5- Director of the Office of the Rector from 2003 to 2009.
- 6- Director of the Office of the Rector from 2019 until now.
- 7- Head of the Public Law Department.
- 8- Chairman of the Scientific Council of the Department of Public Law/Faculty of Law
- 9- , Chairman of the Examination Committee of the Department of Public Law.

Preferred scientific topics and disciplines (taught)

- 1- Administrative Law /Phase II.
- 2- Constitutional Law / First Phase. Constitutional law / postgraduate studies. Career experiences and committees
 - A- career experiences
 - 1- member of the Iraqi Lawyers' Union from 26 August 1999 to 1/12/2002.
 - 2- Member of the Quality Assurance Council at the Presidency of Dhi Qar University in 2011.
 - 3- Legal consultation of the Engineering Advisory Office / Faculty of Engineering / Dhi Qar University from 2011 to 2014.
 - 4- Director of the Continuing Education Unit at the Faculty of Law / Dhi Qar University in 2011.
 - 5- Representing the university in a number of civil and criminal proceedings before the judicial courts.
 - B- Committees
 - 1- member of the Fatah and Bid Analysis Committees in the Presidency of Dhi Qar University from (2002-2003) and from (2011-2014).

- 2- Chairman of the Service Calculation Committee at the Presidency of Dhi Qar University 2011 2014.**
- 3- Chairman of the Committee on Allowances and Promotions at the Presidency of Dhi Qar University 2011.**
- 4-Member of the University Investment Committee at the Presidency of Dhi Qar University from 2010 to 2011.**
- 5- Member of the Student Discipline Committee at the Faculty of Law, Literature, Engineering, Sports Education for 20112014 Years.**
- 6- Member of the Student Discipline Committee of the Faculty of Management and Economics /Sumer Collectors.**
- 7- members and chairman of many investigative committees in the presidency of Dhi Qar University and its colleges, and at Sumer University.**
- 8- Chairman of audit committees at the former Presidency of Dhi Qar University.**
- 9- members and chairman of the sub-and central exam committees in the Faculty of Law for many years.**
- 10- presidents and members of a number of scientific committees inside and outside the college.**
- 11- members of scientific committees and preparatory committees for conferences at the university presidency and colleges.**
- 12- members of the Scientific Committee of the Department of Public Law.**

[Previous work:](#)

- Director of the Department of Legal Affairs, Dhi Qar University 2003-2002**
- Director of the Office of the Rector of Dhi Qar University 2008-2003**
- Director of the Department of Human Resources, University of Dhi Qar 2011-2011**

-Director of the Department of Legal Affairs, University of Dhi Qar 2011-2014 Legal Adviser to five presidents at Dhi Qar University

-Member of the Specialized Council to discuss the developments and mechanisms of decision-making and instructions for the presidency of Dhi Qar University and its formations

-chairman of the subcommittee on the law of inclusion signed by the Minister 2014-2012

- Chairman of the Central Committee for Compensation for Those Affected by terrorist acts 2014-2013

- Chairman of investigative committees in the Office of the Inspector General southern region 2014-2012

Thanks and appreciation: - Obtained (5) books of thanks and appreciation from the Minister of Higher Education and Scientific Research

obtained (77) a book of thanks and appreciation of a number of the presidents of Dhi Qar University

obtained (2) a book of thanks and appreciation and a certificate of appreciation from the Iraqi Ambassador in Tehran

obtained (2) a book of thanks and appreciation from the Union of Jurists headquarters in Baghdad for distinguished jurists

Shields of Creativity:

- He holds a shield at the Conference of The Achievements of the Popular Mobilization - at the Faculty of Law and Political Science - Tehran University - from the Gathering of Iraqi University - in Iran with a research meeting and a discussion at the conference 2016

-holds the shield of creativity and excellence on Iraqi students from the Iraqi Ambassador to Iran 2016

-holds the shield of the Cultural Department in Tehran for scientific excellence for the year

2019

He holds a book from the International Council at the Faculty of Law and Political Science at Tehran

University - as the best scientifically superior international doctoral student based on the council's above session on 21-2-2018 [Books and Research:](#)

Book Published 2015 in Lebanon - Unpublished Book of Legal Philosophical Offices (Philosophy of Modern Law) with My Professor at the Faculty of Law and Political Science - Tehran University Professor Dr. Mohammed Jawad Javed Published Research) - In Iraq 8:

1- The cover of the legal popular mobilization in the Iraqi Constitution is published in the Faculty of Law and Political Science - Kufa University with Assistant Professor Dr. Ghani Zagher Attia Al-Khaqani - Dean of the Imam Al-Kadhim College of Islamic Sciences University - and cultural agent of the Head of the Shiite Endowment Office

2 - Imam Hussein Revolution (p) the separation of terrorism and human rights with my professor in the

**Faculty of Law and Political Science - Tehran
University Professor Dr. Khair Allah Bruyn - this
research won the award of the award shield among the
seven winners of the research of the seven winners of
the A total of 31 papers at the University of
Mustansiriyah**

**3- Researching the philosophy of the Hussein
Renaissance and comparing it with the international
systems of human rights - The Universal Declaration
(with my professor at the Faculty of Law and Political
Science - University of Tehran, Professor Dr.
Muhammad Javad Javid published in the Journal of
Dhi Qar University**

**4-The legal organization of budget preparation in Iraq
With my professor at the Faculty of Law and Political
Sciences - University of Tehran, Professor Dr.
Supervisor of the doctoral thesis, Wali Rostami,
published in the journal Professor, University of
Baghdad, the first journal in Iraq was established in
1952. There are many other researches that I cannot
mention**

**5-Only those that I completed during my doctoral
study in Tehran and in Russia (2) with Assistant**

Professor Dr. Ghani Zughayr Attia Al-Khaqani,

Scopes International Research:

Q4: Published in a British magazine-1

International Journal of Psychosocial Rehabilitation,

Vol.24, Issue 09, 2020 ISSN: 1475-7192

Guarantee of Banning Political Work on Judges is a

:Human Rights

1 Mohammed Hasan Kadhim, 2 Khaled Kadhem Auda

:Acceptable for publication British magazine Malaysia -2

Q3

International Journal of Innovation, Creativity and

Change

ISSN 2201-1315 (Print)/ ISSN 2201-1323 (Online)

Date: 1 June 2020 Ref.: Regular_ October-2020_07

Asst.Prof.Dr. Khaled Kadhem Auda1, Asst. Lec.

Mohammed Hasan Kadhim2

Presidency of University of Thi-Qar –Iraq 1,2

:3 Acceptable for publication British magazine Malaysia

Q2-

International Journal of Innovation, Creativity and

Change

ISSN 2201-1315 (Print)/ ISSN 2201-1323 (Online)

Date: 1 June 2020 Ref.: Regular_ October-2020_2841

Munir Hmood Dakheel 1

Asst.Prof.Dr. Khaled Kadhem Auda2

Presidency of University of Thi-Qar -Iraq 1,2

Global research at Lebanese universities 1

scientific research published at a global conference Issue

1 Unpublished Research 8

Courses:

IC3 - From Jordan 2005

Tovel English 2012

Tovel English 2016

Languages: - Persian - English

-